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Protokół nr XXXVII/2022 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 25 marca  2022 r.  
 

Obrady rozpoczęto 25 marca 2022 o godz. 10:05, a zakończono o godz. 14.05 tego samego dnia.  
 

W posiedzeniu wzięło udział 24 radnych:  
 

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Paweł Szymkowicz 
19. Piotr Woźniak 
20. Bogdan Wyczałkowski 
21. Damian Wylężek 
22. Janusz Zapiór 
23. Anna Ziółkowska-Woźny 
24. Maria Żukowska-Jacykowska 
 
Nieobecny :  Grzegorz Samborski. 

 
1. Sprawy organizacyjne, 
 

a) otwarcie posiedzenia, 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski otworzył XXXVII sesję Rady Powiatu w Nysie. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XXXVI sesji, 

 

2. Uroczyste wręczenie odznaczeń Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego 
PROMEREOR,  
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Rezolucji w sprawie agresji Federacji 
Rosyjskiej na Ukrainę”, 

 
4. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 

 
5. Interpelacje i zapytania radnych, 

 

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz placówek 
opiekuńczo-wychowawczych za 2021 r. 
a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych,  
c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Nysie i sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 
zastępczej oraz uchwalenia programu pomocy społecznej w Powiecie Nyskim, 
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7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nysie za 2021 r., 
a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  
c) dyskusja, 
d) przyjęcie sprawozdania, 
 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego 

nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa (Biała 
Nyska), 

b) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego 
nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa (Włodary), 

c) zmiany statutu Domu Pomocy Społecznej „Maria” w Korfantowie, 
d) sprawie zmiany statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
e) zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Głuchołazach, 
f) określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r., 
g) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r.,  
h) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038, 

 

9. Wolne wnioski, 
 

10. Zamknięcie obrad. 
 
Starosta – A. Kruczkiewicz w imieniu Zarządu zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku 
sesji punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy obywatelom Ukrainy                
w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa”. 
  
Radny Paweł Szymkowicz zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku sesji punktu: 
„Informacja Zarządu Powiatu z działań podjętych na rzecz uchodźców w okresie od 24 lutego do 
20 marca br.”.  

Radny Daniel Palimąka odnosząc się do proponowanego przez Starostę projektu uchwały 
stwierdził, że nie widzi w nim kwoty, jaką planuje się na udzielenie pomocy. Wobec tego uważa 
ten projekt uchwały za kompletnie bezzasadny.  

Radny Cz. Biłobran  stwierdził, że w projekcie uchwały powinna być deklaracja, że Powiat 
przekaże wsparcie samorządom gminnym, gdyż na nich spoczywa największy ciężar pomocy 
uchodźcom. Dodał, że w chwili obecnej trudno wskazać konkretną kwotę. Dlatego Rada udziela 
zezwolenia Zarządowi i Zarząd przekazuje środki według potrzeb. 

Radny P. Woźniak stwierdził, że zgadza się z tym, że konieczne jest wskazanie kwoty. W związku 
z tym klub radnych „Razem dla Powiatu” na podstawie § 29 Statutu Powiatu wnioskuje do 
Zarządu Powiatu o dokonanie zmian w budżecie polegających na przesunięciu 100 000 zł                     
z § 75075 promocja powiatu na rzecz pomocy humanitarnej w naszym powiecie.  

Dodał, że przychyla się także do wniosku radnego P. Szymkowicza, aby Zarząd przedstawił 
sprawozdanie z tego, jakie działania podejmował przez ostatni miesiąc w zakresie pomocy 
humanitarnej. 

 

Przewodniczący Rady - B. Wyczałkowski stwierdził, że wczoraj na posiedzeniu Komisji Budżetu 
omawiany był projekt tej uchwały i nie ma wątpliwości co do tego, że środki na ten cel są już                
w budżecie.  
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Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że pieniądze są zabezpieczone w „zarządzaniu kryzysowym”. 
Dodał, że projekt uchwały został przedłożony w takiej formie, aby Zarząd miał możliwości                    
i narzędzia  do udzielania pomocy. Jeśli chodzi o uchwałę dotycząca przesunięć w budżecie to 
ona będzie  potrzebna kiedy już będziemy mieli podliczone pierwsze  nasze wydatki.  

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski stwierdził, że w katalogu zarządzania kryzysowego jest 
konkretnie napisane na co można wydać środki. Dziś wydając środki na wyżywienie                                 
i zakwaterowanie byłoby złamaniem dyscypliny finansów publicznych.  

Starosta A. Kruczkiewicz stwierdził, że zgodnie ze specustawą, Rada musi określić zakres 
pomocy i o to chodzi w projekcie uchwały. W tej chwili, nie ma mowy o pieniądzach.                     
Te pieniądze mamy, tylko chodzi o to, abyśmy dostali od Rady upoważnienie i zakres możliwej 
pomocy. Dodał, że gdyby środki zostały wydane na inne cele niż określone  w projekcie, to 
będzie to wówczas złamanie dyscypliny. Mając od Rady zgodę w tym zakresie, można te środki 
wydawać. 

Skarbnik Powiatu – Bogusława Stankiewicz oznajmiła, że rzeczywiście funkcjonuje ustawa                  
o zarządzaniu kryzysowym. W ustawie tej są przypisane zadania. Jednak samorządy 
wnioskowały do Ministra Finansów, wskazując że nie ma tam wprost napisane, że może to 
dotyczyć obywateli innego państwa i podważały możliwość, aby na takiej podstawie prawnej 
udzielać pomocy. Minister w korespondencji stwierdził, że możemy, co było pokłosiem tego,             
że pojawiła się ustawa, gdzie ustawodawca wprost wskazał, że rada ustala zakres pomocy. 
Dodała, że zdaniem organu nadzorczego zakres. to są tylko zadania.  

Kontynuując dodała, że Powiat w „zarządzaniu kryzysowym” ma 250 000 zł i dodatkowo mamy 
rezerwę ogólną w kwocie 1 mln zł. Sytuacja jest szczególna i w związku z tym Zarząd ma te 
środki do dyspozycji. Na pewno jest też możliwość aby wystąpić do Rady o zgodę na 
przesuwanie na ten cel środków między działami. Zarząd na tej sesji jeszcze nie występuje z taką 
prośbą bo te środki w budżecie są, ale nie wiemy jak się sytuacja rozwinie. 

Radny Piotr Woźniak przypomniał, że miesiąc temu Pan Cz. Biłobran wyśmiewał wypowiedź 
radnego Tomasza Jazienickiego dotyczącą. przygotowań na wypadek wojny w Ukrainie, a dziś 
mamy realne zagrożenie, które trzeba wziąć pod uwag i nic nie stoi na przeszkodzie, abyśmy 
dziś przyjęli projekt tej uchwały, oraz dali też możliwości Zarządowi przesunięcia w ramach 
posiadanych środków na cele, które uzna za zasadne. Zdaniem radnego dziś mamy 250 tys. zł               
w zarządzaniu kryzysowym, ale za chwile może to być kropla w morzu potrzeb. W związku                  
z tym ma propozycje, aby do treści przedłożonej uchwały dopisać jedno zdanie, które upoważni 
Zarząd do przesunięć w zakresie budżetu na tę działalność. Klub radnych „Razem dla Powiatu” 
zaproponował kwotę 100 tys. zł.  

Przewodniczący Rady - B.Wyczałkowski stwierdził, że takie upoważnienie Zarząd już dziś ma               
w uchwale budżetowej.  

Radny Cz. Biłobran stwierdził, że jego zdaniem niepotrzebnie wymieniamy w projekcie na co 
przeznaczyć środki, bo za chwilę może się okazać, że będzie potrzeba na coś innego. 

Skarbnik Powiatu – B. Stankiewicz odparła, że w projekcie jest m.in. zapis „i inne…”. 

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że nie wie, czy ktokolwiek pamięta, abyśmy jako Rada 
przyjmowali uchwałę o pomocy gminom, a w tym przypadku Ukraińcom, która nie opiewałaby 
na konkretną kwotę. Zdaniem radnego musimy wskazać kwotę z jakiej jesteśmy w stanie 
skorzystać. 

Radca prawny Katarzyna Muszyńska wyjaśniła, że w tym przypadku jest odpowiednia 
dyspozycja dla Rady jako organu stanowiącego, w ramach której upoważnia zarząd                              
do podejmowania wszystkich czynności w zakresie formy i trybu. Dodała, że ustawa obowiązuje 



4 
  

od 2 tygodni i poszczególne gminy i powiaty na jej podstawie podejmują stosowne uchwały. 
Zaznaczyła, że jeśli chodzi o organ nadzoru, to jeszcze w kwestii tych uchwał się nie wypowiadał. 

Przewodniczący Rady przystąpił następnie do stwierdzenia kworum. Na podstawie wyników 
systemu eSesja oznajmił, że w sesji aktualnie uczestniczy 24 radnych, co oznacza, że obrady są 
prawomocne (lista obecność stanowi załącznik nr 1 do protokołu).   

Przewodniczący Rady ogłosił następnie 5 minut przerwy w obradach. 

Po wznowieniu sesji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wniosku Zarządu w sprawie 
wprowadzenia do porządku sesji punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu 
pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa”.     

Głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad (wniosek Zarządu) 

ZA (23), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNI (1) 

Przewodniczący Rady oznajmił, iż Rada bezwzględną większością głosów wyraziła zgodę na 
wprowadzenie ww. punktu do porządku sesji.   

W następnej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wniosku  radnego                    
P. Szymkowicza w sprawie wprowadzenia do porządku sesji punktu: „Informacji Zarządu 
Powiatu z działań podjętych na rzecz uchodźców w okresie od 24 lutego do 20 marca br.”.  

Głosowano w sprawie: zmiany porządku obrad (wniosek radnego P. Szymkowicza).  

Wyniki głosowania ZA: 21, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (21) Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz, 
Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska  

PRZECIW (3) Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek  

NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  

Przewodniczący Rady oznajmił, iż Rada bezwzględną większością głosów wyraziła zgodę na 
wprowadzenie ww. punktu do porządku sesji.  Oznajmił jednocześnie, że ww. punkty będą 
wprowadzone jako pkt 4 i pkt 5. Tym samym kolejne punkty sesji otrzymują stosowną kolejność. 

Ad 1 c  Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji, 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z XXXVI sesji, 

Wyniki głosowania: 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (23) Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska  
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BRAK GŁOSU (1) Tomasz Jazienicki  

NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  

Ad 2 Uroczyste wręczenie odznaczeń Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego 
PROMEREOR. 

W tej części sesji odbyła się uroczysta ceremonia wręczenia odznaczeń PROMEREOR: 

- Państwu Aurelii i Stanisławowi Juśkiewicz, 

- Państwu Gabrieli i Mariuszowi Frankowskim, 

- Pani Danucie Biegun.    

Ad 3 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Rezolucji w sprawie agresji Federacji 
Rosyjskiej na Ukrainę” (załącznik nr 2) 

Przed przystąpieniem do głosowania radny P. Woźniak stwierdził, że osoby rządzące Polską,                
w szczególności Prezydent RP, Prezes Rady Ministrów powinni ważyć słowa i nie eskalować 
napięcia. Zdaniem radnego wypowiedz Prezydenta A. Dudy skierowana do Rosjan, o tym, że 
„Polska jest wystarczająco rozległa na to, aby pochować najeźdźców” są dziś nikomu nie 
potrzebne.  

Radny Paweł Szymkowicz zaproponował, aby projekt rezolucji przyjąć przez aklamację.  

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia „Rezolucji w sprawie agresji 
Federacji Rosyjskiej na Ukrainę”, 

Wyniki głosowania: ZA 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (23) Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska  

BRAK GŁOSU (1) Tomasz Jazienicki  

NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  

Przewodniczący Rady – B. Wyczakowski oznajmił, że Rada jednogłośnie przyjęła przedmiotowy 
projekt uchwały. 

Starosta A. Kruczkiewicz wygłosił następnie oświadczenie.  

W imieniu Zarządu dziękuję wszystkim i każdemu z osobna za zaangażowanie w niesieniu pomocy 
dla Ukrainy. Jestem dumny z tego, że mieszkańcy powiatu nyskiego podejmują tak licznie, szereg 
inicjatyw, aby wesprzeć w jakikolwiek sposób osoby uciekające przed wojną. Lista osób, organizacji 
jest tak ogromna, że zajęłaby wiele minut na jej odczytanie, dlatego jeszcze raz bardzo dziękuje za 
wszelką pomoc.  

Ad 4 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy obywatelom Ukrainy                      
w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa (załącznik nr 3) 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 



6 
  

Głosowano w sprawie: Podjęcia uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy 
obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa.  

Wyniki głosowania ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne ZA: (22) Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, 
Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska  

BRAK GŁOSU (2) Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki  

NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  

Ad 5 Informacja Zarządu Powiatu z działań podjętych na rzecz uchodźców w okresie od 
24 lutego do 20 marca br.  

Starosta A. Kruczkiewicz poinformował, że Zarząd od pierwszego dnia konfliktu zaangażował się 
w konkretne działania. Zgłoszono dwa ośrodki do Wojewody, w których Powiat miałby 
przyjmować uchodźców. Koordynowano działania z wójtami i burmistrzami. Uczestniczono  
w 7 wideokonferencjach. W posiedzeniach komisji, które podlegają Staroście brali udział 
przedstawiciele służb podległych, tj.: Policja, Straż Pożarna, Sanepid. W trakcie jednego                                   
z posiedzeń omówiono temat ewentualnych zakażeń, które mogłyby wystąpić. Zarząd zajmował 
się także zabezpieczeniem opieki medycznej. Skierowano lekarzy do przeprowadzenia testów na 
covid-19. Ponadto prowadzono informację odnośnie niezbędnych numerów telefonów. Dzięki 
porozumieniu z PKS w Nysie podjęto decyzję, aby od 7 marca br. do końca sierpnia br. obywatele 
Ukrainy mogli korzystać bezpłatnie z przejazdów PKS. Zorganizowano transport dzieci 
ukraińskich z pieczy zastępczej, które przyjechały do stalowej Woli, ponieważ Stalowa Wola jest 
centralnym punktem w Polsce, gdzie przybywają dzieci z różnych ośrodków i tam są odbierane. 
Ponadto zorganizowano dla naszych przyjaciół z Rejonu Radziechowa transport medyczny 
wspólnie ze Stalową Wola dlatego, że te miasto też jest miastem partnerskim Radziechowa. 
Ponadto Zarząd stara się zorganizować pomoc na miejscu, kontaktuje się                           z naszymi 
szpitalami. Starosta oznajmił, że największy napływ obywateli Ukrainy w naszym powiecie był 
w piątek. Było to 2375 osób. Przez weekend jednak ok. 100 osób wyjechało. Ta emigracja 
wewnętrzna twa i będzie trwała. Starosta podkreślił, że na dziś jesteśmy w bardzo dobrych 
kontaktach z burmistrzami. Szczególne podziękowanie należą się dla Gminy Głuchołazy i Gminy 
Nysa.  

Radny P. Woźniak poprosił o szczegółową informację odnośnie tego, co było w transporcie 
medycznym do Radziechowa.  

W imieniu Starosty głos zabrała Naczelnik Wydziału Organizacyjno – Prawnego - Beata 
Szajowska – Sobek. Poinformowała, że otrzymaliśmy wiadomość e-mail, z której wynikało,                  
że szpital w Radziechowie miał być przekwalifikowany jako szpital polowy i oczekują 
konkretnej pomocy. W związku z tym staraliśmy się odpowiedzieć na to zapotrzebowanie, które 
oni nam wysłali. Przekazaliśmy środki opatrunkowe, antybiotyki (te, które były możliwe), środki 
dezynfekujące w dużych ilościach, płyny izotoniczne, zestawy do kroplówek, strzykawki. Cały 
bus był zapakowany różnymi materiałami.  

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że jego zdaniem w obecnej sytuacji kryzysowej, dobrym 
rozwiązaniem byłoby, aby Zarząd raz w tygodniu, drogą elektroniczną przekazywał radnym 
cyklicznie informacje o udzielonej pomocy humanitarnej w Polsce i na Ukrainie. 

Radny Paweł Szymkowicz odnosząc się do informacji Starosty na temat dwóch ośrodków, które 
były przygotowane dla Ukraińców, spytał jakie to były ośrodki. 
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Starosta A. Kruczkiewicz wyjaśnił na wstępie, że wskazanie tych ośrodków było na polecenie 
Wojewody. Wskazano Ośrodek Gorzelany i Szkolne Schronisko Młodzieżowe w Pokrzywnej.          

Radny Paweł Szymkowicz spytał czy procedura zarządzania kryzysowego polega na tym,                     
że kiedy dojdzie do kryzysu, to dopiero wtedy szukamy ośrodka na lokacje osób, w tym 
przypadku uchodźców. Spytał też czy kierowano zapytania do innych ośrodków, hoteli.  

Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że dostaliśmy zapotrzebowanie na 80 miejsc i tyle 
przygotowaliśmy dla służb wojewody. 

Radny - P. Szymkowicz spytał czy sprawdzono wcześniej jak ten ośrodek wygląda.  

Naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Tomasz Szurmak wyjaśnił,                                  
że na polecenie Wojewody należało zabezpieczyć 80 miejsc. Jeśli chodzi o Ośrodek Gorzelany  
w Pokrzywnej to osobiście tam był i przeglądał to miejsce.  Ustalono sposób wyżywienia, 
zaopatrzenia, ogrzewania, opieki medycznej. We współpracy z jedną przychodnią udało się 
wszystkich uchodźców przetestować na covid-19. Na szczególną uwagę zasługuje dobra 
współpraca ze wszystkimi gminami w związku z tym dołącza się także do oświadczenia Pana 
Starosty jeśli chodzi o podziękowania dla samorządowców z powiatu nyskiego, a także 
organizacji pozarządowych, które aktywnie w tym temacie działają.  
Kontynuując dodał, że jeśli chodzi o uchodźców umieszczonych w Schronisku w Pokrzywnej,                  
to były tam problemy dotyczące opieki pediatrycznej. Zagrożenia były związane                                          
z dolegliwościami zdrowotnymi. W ramach nadzoru medycznego we współpracy ze służbami 
Wojewody odpowiednia pomoc została zapewniona. Naczelnik dodał także, że w związku                         
z niskim stopniem wyszczepialności uchodźców z Ukrainy, istnieje ryzyko wzrostu zachorowań 
na covid-19. Dlatego też nasz magazyn kryzysowy został zaopatrzony w środki ochrony 
osobistej. Niezależnie od tego, oprócz opieki medycznej i materialnej związanej z wyżywieniem  
i pobytem, ważna jest aktywizacja zawodowa. We współpracy z PUP prowadzone są aktywne 
działania związane z aktywizacją zawodową uchodźców z Ukrainy.  
Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że z powyższych wypowiedzi wynika, że ośrodek,                            
w którym pierwsi uchodźcy się pojawili był wybrany na potrzebę chwili. Nie był przygotowany                 
i doglądany wcześniej. Uchodźców skierowano do ośrodka, gdzie spędzą miesiące, a może                             
i dłużej, w którym nie ma Internetu, ani zasięgu, a dzieci ukraińskie od 14 marca, pomimo 
trwającego konfliktu mają zapewnione zdalne nauczanie. Dla tych uchodźców jest to bardzo 
ważne, bo wielu zostawiło na Ukrainie swoje rodziny. Stowarzyszenie Pozytywni z Nysy 
zabezpieczyło dla nich karty sim jednak okazało się , że trafili do ośrodka, gdzie nie ma zasięgu. 
Dodał też, że wielotygodniowy czy wielomiesięczny pobyt będzie wymagał też prania,                                
a w ośrodku nie było także pralki. Dzięki Stowarzyszeniu Pozytywni załatwiano pralkę, którą 
osobiście zawiózł.  

Kontynuując stwierdził, że nie dziwi się właścicielowi  Ośrodka Gorzelany, że zrezygnował                     
z udzielania gościny. To nie jest wina Zarządu. To jest wina rządzących. Najpierw była mowa                   
o 120 zł za każdą osobą, a potem o 40 zł. Te 40 zł dla kogoś, kto musi utrzymać kuchnie, musi 
zapłacić osobom pracującym w kuchni, to jest kwota niewystarczająca. Całe szczęście,                                
że te osoby, które pozostały w ośrodku udało się rozlokować w innych ośrodkach na terenie 
powiatu. W dalszej części wypowiedzi radny wyraził podziękowania dla samorządu Otmuchowa, 
Głuchołaz.  

Radny zaznaczył, że wszelkie działania są podejmowane na daną chwilę, a tymczasem 
powinniśmy  być przygotowani, ponieważ mieliśmy na to czas. Jeśli chodzi o współpracę 
Powiatu z Sanepidem, to też ma uwagi, bo kiedy pojawił się przypadek covid-19 wśród 
uchodźców zakwaterowanych w Pokrzywnej, to Sanepid zwrócił się do niego o dane tych osób. 
Radny spytał również czy jest na terenie powiatu gmina, która udziela pomocy (dotyczy                           
to darów z magazynów centralnych), która wydaje je tylko i wyłącznie uchodźcom goszczonym 
przez gminę, a pozostałym mieszkającym u rodzin nie.       
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Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że nie ma wiedzy na ten temat. Stwierdził, że Powiat zrobił 
wszystko na ten moment, biorąc pod uwagę taka ilość osób. Jeżeli cokolwiek nie wychodzi,                         
to natychmiast podejmowane są starania, aby to poprawić. Odnośnie brakującej pralki 
stwierdził, że faktycznie w schronisku pralka się zepsuła, jednak w ciągu 3 godzin była następna. 
Dodał, że gdyby miał tylko informację w tej sprawie, to sam przywiózłby ją z Nysy.  

Radny Daniel Palimąka oznajmił, że jako pracownik Urzędu Marszałkowskiego przygotowuje                        
co tydzień informację dla Zarządu Województwa, łącznie ze statystykami. Dlatego też jest 
zaskoczony i jest mu wstyd, że samorząd powiatowy zrobił w tym zakresie tak mało. Zwrócił 
m.in. uwagę, że w Hajdukach Nyskich, gdzie jest ulokowanych ok. 30 uchodźców i dzieci stamtąd 
muszą dojeżdżać autobusem, pomimo upływu 3 tygodni nadal autobus nie może się tam 
oficjalnie zatrzymywać. Poza tym jeśli chodzi o transport z pomocą dla Radziechowa, to takich 
transportów w oparciu o wszystkie instytucje, które Pan podlegają pod Starostę powinno być 
więcej. Radny dodał, że codziennie jest w kontakcie z komendantem Straży Pożarnej                                
w Ivanofrankivsku oraz przedstawicielami tamtejszego szpitala i jako samorząd województwa 
przekazują tam pomoc.  

Odnosząc się do wypowiedzi Starosty na temat aktywizowania zawodowego uchodźców radny 
spytał czy Starosta posiada w tej chwili informację o kwalifikacjach tych osób o ilości dzieci. 
Dodał, że samorząd województwa robił statystyki na swoje potrzeby, ponieważ statystyki 
Wojewody odbiegały i to sromotnie od tego, co było w rzeczywistości.  

Radna Maria Żukowska – Jacykowska stwierdziła, że wykorzystywanie sytuacji, która obecnie 
się dzieje za nasza wschodnią granicą w sytuacji działań podjętych na rzecz uchodźców                             
z Ukrainy, uderzanie w Rząd i Zarząd Powiatu Nyskiego w jest haniebne. Wykorzystywanie tej 
sytuacji do politycznych rozgrywek jest nie na miejscu. Jeżeli mają Państwo jakieś obiekcje 
odnośnie działań Zarządu Powiatu, to jest zrozumiałe i można je zgłaszać, ale nie poprzez atak. 
Uderzanie i wykorzystywanie tego w taki sposób jest niestosowne w obecnej sytuacji i wobec 
czego zgłasza wniosek formalny o zamknięcie dyskusji.  

Jacek Chwalenia stwierdził, że jeśli chodzi o powiat, to najważniejszym miejscem, które było do 
wykorzystania, było schronisko, którym zarządzamy. Jest też jeszcze kilka szkół, w których są 
wolne klasy i mogliśmy chociaż w początkowym etapie rozlokować tam uchodźców. Dodał, że 
bardzo istotne jest też zabezpieczenie jeśli chodzi o sprawy zdrowotne na bazie naszych szpitali. 
Zdaniem radnego najwięcej jednak w tym zakresie mogą pomóc gminy, dlatego jeśli podejmiemy 
decyzje o przeznaczeniu środków dla uchodźców, to powinniśmy je przeznaczyć dla gmin. 
Zdaniem radnego jest sporo niedociągnięć, jest to sytuacja wyjątkowa i warto pamiętać,                           
że w ciągu miesiąca wydarzyło się wiele rzeczy. Radny spytał też kiedy w gminach były ostatnio 
aktualizowane plany rozlokowania, zabezpieczenia zdrowotnego. Wszyscy żyli jak w bańce, 
myśląc że jest fajnie i bezpiecznie, a tak nie jest. Zadaniem dla Zarządu, dla Naczelnika jest 
zweryfikowanie wszystkich planów zarządzania kryzysowego.  

Radny Zbigniew Karnaś stwierdził, że przez pierwsze dwa tygodnie, jak się zaczęła wojna, to nie 
było pomocy z powiatu, ze stowarzyszeń, tylko byli Polacy. „Czekali niektórzy, czaili się przez 
pierwsze dwa, trzy tygodnie, jak się ubrać, gdzie siebie włożyć”. Stwierdził też, że jeśli chodzi                 
o przygotowanie do wojny, to chyba najlepiej był przygotowany Putin i jego poplecznicy. Radny 
zaapelował, aby zastanowić się nad swoimi słowami, bo dziś po 3 tygodniach oskarża się                        
o zaniedbania Starostwo, które zaoferował ośrodek dla uchodźców. Być może ten ośrodek się 
nie nadaje, ale jednak zaoferowało. Radny zaapelował, aby działać dziś razem, a nie 
wykorzystywać sytuacji dla promocji siebie i swoich stowarzyszeń.  

Radny Piotr Woźniak ponownie zgłosił wniosek, aby Zarząd raz na tydzień składał radnym 
sprawozdania z udzielonej pomocy humanitarnej. Zwrócił także uwagę, aby przyjrzeć się 
sytuacji kryzysowej w naszych placówkach oświatowych. 

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski – poprosił, aby radny zgłosił swoje wnioski na piśmie.  
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Radny P. Woźniak odparł, że to co robi Przewodniczący – B. Wyczałkowski to jest to narażanie 
na niebezpieczeństwo dzieci. Jest to jego decyzja, że nie chce procedować prostego wniosku.    

Radny - Cz. Biłobran zabierając głos zwrócił uwagę, że w sytuacjach kryzysowych, kiedy kryzys 
wykracza poza zakres jednego powiatu, wszystkie uprawnienia należą do Wojewody. Wobec 
czego jeśli radni mają jakiekolwiek pretensje, to powinni je kierować do Wojewody. To nie 
Starosta wyznacza obiekt. Jeśli został wyznaczony zły, to wyznacza go Wojewoda. W takich 
sytuacjach funkcjonuje sztab wojewódzki i Wojewoda przejmuje wszelkie kierowanie. Pan 
Starosta nie ma tu nic do gadania. Może proponować, doradzać.  

Kontynuując dodał, że możemy natomiast rozliczać Starostę odnośnie udzielonej pomocy. 
Zaznaczył przy tym, że najbardziej pomagają organizacje pozarządowe i osoby prywatne. Te 
działania o których mówił Pan Woźniak dotyczące planów zarządzania kryzysowego powinny 
odbywać się sukcesywnie. Szkolenia, alarmy, ewakuacje urzędów, to się powinno odbywać cały 
czas w ramach koordynacji i poprawy bezpieczeństwa.  

Wicestarosta Damian Nowakowski poinformował następnie, że w środę przeprowadził 
rozmowę z Naczelnikiem - K. Darowskim, podczas której poruszono kwestie, odnośnie 
konieczności zrewidowania wszystkich planów ewakuacji w naszych placówkach oświatowych. 
Podobnie należy to zrobić w naszych urzędach. Trzeba to dostosować do tej sytuacji, która jest, 
ponieważ, nie wiemy co się wydarzy za tydzień, za miesiąc. Takie polecenia do dyrektorów 
jednostek zostały już przekazane.  Będą prowadzone rozmowy na temat tego gdzie można zrobić 
nowe miejsca zbiórki, gdzie dziś w przypadku ataku bombowego młodzież może się schować. 
Przypomniał jednocześnie, że kiedyś przy szkołach były schrony, jednak zostały zasypane, bądź 
są nieczynne. W związku z tym trzeba ustalić nowe miejsca. Kontynuując dodał, że Minister 
Edukacji Narodowej od 1 września br. chce wprowadzić elementy przysposobienia obronnego, 
które mają wejść do przedmiotu edukacja dla bezpieczeństwa. My jako Powiat nie chcemy 
czekać i w związku z tym pojawił się pomysł, aby wprowadzić dodatkowe lekcje, na których 
młodzież zapoznałaby się z sygnałami alarmowymi, obsługą broni oraz odbyłaby szkolenie 
praktyczne na strzelnicy z broni palnej kbks. Dodał, że chciałby, aby te rzecz przeprowadzić 
jeszcze przed najbliższymi świętami. Wicestarosta poprosił także, aby nie wywoływać burzy,                 
że czegoś się nie robi, bo nie jesteśmy w stanie informować o wszystkich pomysłach. 

Radny P. Szymkowicz stwierdził, że na Komisji Edukacji, która odbyła się przed sesją nikt o tym 
nie wiedział, ani Pan K. Darowski, ani Starosta, ani członek Zarządu.  

Ad 6 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (załącznik nr 4) 

Radny Daniel Palimąka spytał jakie działania poczynił Zarząd, aby w nyskim oddziale 
Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego można było zdawać egzaminy na prawo jazdy 
kategorii A.  

Wicestarosta Damian Nowakowski oznajmił, że zwrócił się do Marszałka Województwa  
z zapytaniem w tej sprawie i do dziś czeka na odpowiedź. Rozmawiał też z Wicemarszałkiem  
A. Konopką. Również oczekuje na odpowiedź z jego strony. Jedyna wiadomość jaką uzyskał jest 
taka, że jest to wysoce prawdopodobne, że Urząd Marszałkowski wyrazi taką zgodę. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w międzyczasie wpłynęły wnioski pisemne Pana P. Woźniaka, 
które będą głosowane w kolejnej części sesji.      

Ad 7  Zapytania i interpelacje i zapytania radnych 

Daniel Palimąka oznajmił, że pojawiła się informacja na temat tego, że nasz Szpital w Nysie 
dostanie duże wsparcie jeśli chodzi o odrestaurowanie oddziału zakaźnego. W związku z tym 
chciałby zapytać czy Zarząd planuje przedłożyć projekt uchwały o przekazaniu brakujących 
środków na realizację tego zadania. Jeśli nie, to wnioskuje, aby takie środki dla ZOZ w Nysie 
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przekazać, bo w tej sytuacji kiedy są naprawdę wyznawania dla placówek ochrony zdrowia, 
każde zrzucenie odpowiedzialności na poszukanie środków we własnym zakresie będzie ze 
szkodą dla tej placówki i ochrony zdrowia.  

Radna Bożena Lewińska przypomniała, że wielokrotnie obiecano zrobienie dokumentacji,                      
i rozpoczęcie remontu drogi Goszczowice - Sowin - Przechód. Do chwili obecnej droga jest nie 
ruszona i coraz bardziej niebezpieczna.  

Radny Jacek Chwalenia złożył interpelację dotyczącą podjętych działań w zakresie remontu 
nieruchomości położonej w Jarnołtówku, tzw. Aleksandrówka (załącznik nr 5).  

Radny Piotr Woźniak złożył interpelację dotyczącą zmiany statutu ZOZ w Głuchołazach oraz 
realizacji umowy promocyjnej zawartej pomiędzy Powiatem Nyskim a Klubem Sportowym Stal 
Nysa (załącznik nr 6). 

Ad 8 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz placówek 
opiekuńczo-wychowawczych za 2021 r. 

a) przedstawienie sprawozdania, 
 
Sprawozdanie zostało przekazane radnym w materiałach sesyjnych (załącznik nr 7).  

 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych,  
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oznajmił,                               
że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił,                                 
że kierowana przez niego Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe 
sprawozdanie. 

 
c) dyskusja,  
 

Radny Cz. Biłobran oznajmił, że z ww. sprawozdania wynika, że PCPR podejmuje działania, które 
rodzą dodatkowe koszty. Wynikają one z tego, że sądy zbyt łatwo orzekają o ustanowieniu 
rodziny zastępczej. Dodał, że samorządy gminne powinny zintensyfikować działania asystentów 
opiekunów rodzin, aby w konsekwencji później nie dochodziło do tych spraw w sądzie. 
Przypomniał, że jako Starosta sam z tym walczył, rozmawiał z Prezesem Sądu, żeby tak łatwo nie 
podejmować tych decyzji.  

 
d) podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Nysie i sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 
zastępczej oraz uchwalenia programu pomocy społecznej w Powiecie Nyskim, 
Sprawozdanie PCPR (załącznik nr 8) 

Głosowano w sprawie:  
podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Nysie i sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 
zastępczej oraz uchwalenia programu pomocy społecznej w Powiecie Nyskim, 
 
Wyniki głosowania ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (18) Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, 
Jacek Chwalenia, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
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Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Piotr Woźniak BRAK GŁOSU (5) Jolanta Barska, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz  

NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  

Ad 9 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nysie za 2021 r., 
 

a) przedstawienie sprawozdania, 
 
Sprawozdanie zostało przekazane radnym w materiałach sesyjnych (załącznik nr 9).  

 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych,  

 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oznajmił,                              
że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił,                                 
że kierowana przez niego Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe 
sprawozdanie. 

c) dyskusja, 
 

Radny Piotr Woźniak przypomniał, że jakiś czas temu na sesji rozmawialiśmy o podwyżkach                         
w Powiatowym Urzędzie Pracy. Z tego co mu wiadomo, pracownicy Urzędu otrzymali podwyżkę 
wynagrodzenia na poziomie 4%. W związku z tym chciałby zapytać, czy to w zupełności 
zaspokaja oczekiwania tych pracowników. Podkreślił, że poziom wynagrodzeń szeregowych 
pracowników w PUP w Nysie jest bardzo niski. Swego czasu na sesji listopadowej lub 
grudniowej, kiedy radni zwiększali  swoje diety oraz wynagrodzenia dla Zarządu prosił o to, aby 
Zarząd przedstawił ścieżkę, dojścia do wyższych wynagrodzeń w naszych jednostkach 
organizacyjnych. W związku z tym chciałby zapytać jak to zostało zrealizowane w kontekście 
pracowników PUP.  

Radny zwrócił też uwagę, że jakiś czas temu Zarząd zlikwidował funkcje zastępcy dyrektora PUP 
w Nysie. W tej chwili ta funkcja została przywrócona. Wobec czego chciałby się dowiedzieć jak to 
się ma do wydatków PUP, jeśli chodzi o całość. Jakie skutki finansowe niesie ze sobą zmiana 
struktury organizacyjnej.  

Radny spytał również jak wygląda sytuacja jeśli chodzi o poziom wynagrodzeń w Starostwie 
Powiatowym.      

Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że jestem zaskakiwany pytaniami, na które nie ma możliwości 
odpowiedzieć od razu. Jeśli chodzi o PUP, to obecna dyrektor z dniem 1 lipca br. odchodzi na 
emeryturę. Odnośnie podwyżek wynagrodzeń w Starostwie to od 1 stycznia br. przeprowadził 
ok. 38 rozmów indywidualnych z pracownikami i podwyższane są systematycznie najniższe 
wynagrodzenia.   

Członek Zarządu - Joanna Burska wyjaśniła, że w PUP w Nysie  od 1 stycznia br. wynagrodzenie 
wzrosło o 4 % . Od 1 marca dodatkowo i tak też wprowadzono w Starostwie Powiatowym. 
Najmniej zarabiający pracownicy administracji powinni zarabiać najniższe wynagrodzenie 
zasadnicze, tj. 3250 zł nie doliczając do tego dodatków specjalnych np. z Funduszu Pracy.  
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Radny P. Woźniak stwierdził, że nie wie jakie są przyczyny odejścia dwóch pracowników                  
z Wydziału Edukacji, ale jeśli poziom wynagrodzeń urzędników w naszych jednostkach jest tak 
niski, że ludzie będą odchodzić z miejsc pracy, to może to spowodować czasowy problem                      
z jakością wykonywanych usług publicznych czy administracyjnych. Stąd też jego troska. Jeżeli 
jest potrzeba zwiększenia budżetu na wynagrodzenia, to taką inicjatywę poprze, aby ludzie 
faktycznie mogli dostać wynagrodzenie na satysfakcjonującym poziomie i aby nie odchodzili                
z pracy. Dziś mamy inflacje na takim poziomie, że jedna pensja rocznie znika z naszych portfeli, 
bo to jest 8%.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że wniosek radnego Piotra Woźniaka należy rozszerzyć                   
o jednostki podległe, abyśmy się nie zawęzili wyłącznie do Starostwa. Zarząd musi też patrzeć na 
to co ma i na ile może.   

Starosta A. Kruczkiewicz stwierdził, że chciałby zapytać ile to znaczy godziwie, bo np.                           
w Starostwie wynagrodzenie wynosi ok. 5000 zł brutto i nie wie czy to dużo czy mało.   

Radny P. Woźniak przypomniał, że w listopadzie radni podwyższyli sobie diety i wynagrodzenia 
dla Zarządu. Tym samym dochodzi dziś do gigantycznej dysproporcji wobec 20 tysięcznego 
wynagrodzenia Starosty brutto i wynagrodzenia 3200 zł brutto (plus wysługa i dodatki ok. 
4.000 zł brutto). Dodał, że faktem jest to, że Starosta odpowiada za wszystko i powinien być 
godziwie wynagradzany, jednak prosiłby o to aby przedstawić w jaki sposób zlikwidować te 
dysproporcje. Zdaniem radnego możemy tracić mądrych przygotowanych merytorycznie 
urzędników, którzy będą podejmować pracę na kasie w markecie, bo tam więcej zarobią. Jeżeli            
z analizy będzie wynikać, że brakuje nam 2 mln zł do sensownej podwyżki, to należy o tym 
porozmawiać. Mamy 200 mln zł w budżecie. Najwyżej będzie o jeden chodnik mniej a zajmiemy 
się administracją. Podsumowując radny stwierdził, że pracownicy PUP otrzymali po 105 zł                    
– 110 zł podwyżki i on czuje się z tym źle.  

Radny Cz. Biłobran stwierdził, że nigdzie na świecie nie ma tak, aby urzędnik zarabiał tyle ile 
osoba, która jest za wszystko odpowiedzialna. Zaznaczył, że podstawową funkcją Powiatu jest 
administrowanie. Stwierdził też, że bycie urzędnikiem to zaszczyt i powinna wiązać się z tym 
dobra pensja.  

d) przyjęcie sprawozdania, 
 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady poddał sprawozdanie z działalności 
PUP w Nysie za 2021 r. pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: przyjęcie sprawozdania.  

Wyniki głosowania ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (18) Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Piotr Woźniak  

BRAK GŁOSU (5) Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Daniel 
Palimąka  

NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  

Przewodniczący Rady ogłosił następnie przerwę w obradach.  

Po zakończeniu przerwy Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
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Ad 10 Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego 
nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
(Biała Nyska) (załącznik nr 10), 

 
Radny P. Wożniak spytał czego dotyczy ten i kolejny projekt uchwały.  

Naczelnik Wydziału Drogownictwa - A. Jagieło wyjaśnił, że uchwały te dotyczą przejęcia 
nieruchomości, na których zlokalizowana jest obecnie droga powiatowa.  

Przewodniczący Rady poddał następnie projekt uchwały pod głosowanie. 

Ponieważ nie zgłoszono więcej pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia 
powiatowego nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia 
Rolnictwa (Biała Nyska), 

Wyniki głosowania ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (18) Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena 
Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska  

BRAK GŁOSU (6) Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz 
Jazienicki, Daniel Palimąka  

NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  

Radny Cz. Pan Biłobran oznajmił, że ze względów technicznych nie może oddać głosu za pomocą 
systemu eSesja jednak jest za podjęciem przedmiotowego projektu uchwały.  

b) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego 
nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa (Włodary) 
(załącznik nr 11), 
 
Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił uwag badź, zapytań do projektu uchwały Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia 
powiatowego nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia 
Rolnictwa (Włodary), 
 
Wyniki głosowania ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: ZA (17) Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena 
Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska  
 
BRAK GŁOSU (7) Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz 
Jazienicki, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz  
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NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  
 
Radny Cz. Pan Biłobran oznajmił, iż nadal ze względów technicznych nie może oddać głosu 
jednak jest za podjęciem przedmiotowego projektu uchwały.  
 
c) zmiany statutu Domu Pomocy Społecznej „Maria” w Korfantowie (załącznik r 12),  

 
Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił uwag bądź zapytań do projektu uchwały Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: zmiany statutu Domu Pomocy Społecznej „Maria” w Korfantowie, 
 
Wyniki głosowania ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 1  
 
Wyniki imienne: ZA (16) Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, 
Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 
Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Paweł 
Szymkowicz  
 
BRAK GŁOSU (7) Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz 
Jazienicki, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka  
 
NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  
 
Radny Cz. Pan Biłobran oznajmił, iż jest za przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
d) zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Głuchołazach (załącznik nr 13), 

 
Wicestarosta – Damian Nowakowski oznajmił, że Zarząd chcąc uzyskać pełną standaryzację, 
postanowił ujednolicić statuty w obydwu placówkach zdrowotnych. Wyglądają one identycznie, 
różnią się tylko tym, że SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach dodatkowo będzie miał zastępcę ds. 
finansowych. Nie oznacza to jednak, że to miejsce ma być od razu obsadzone. Jest to rozwiązanie 
asekuracyjne na przyszłość. Dodał, że sytuacja SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach na dzień dzisiejszy 
się poprawia. Jest lepsza niż była kilka miesięcy temu . Dobrą wiadomością jest też to, że szpital 
będzie posiadał swój tomograf komputerowy. Na przyszłej sesji będziemy musieli się pochylić 
nad tym żeby przeznaczyć 400 tys. zł na dostosowanie sali, aby ten tomograf mógł być tam 
wmontowany. Kontynuując stwierdził, że być może w tym roku nie wydarzy się to, że będzie 
zastępca dyrektora do spraw finansowych, bo ciężko jest znaleźć na rynku fachowca, 
ekonomistę z doświadczeniem w ochronie zdrowia. W przyszłości jednak Zarząd myśli o tym, 
aby ogłosić konkurs i poszukać fachowców, celem poprawienia sytuacji finansowej. Jeżeli chodzi 
o ZOZ Nysie to tam w tych stanowiskach nic się nie zmienia poza nazewnictwem. Dziś jest 
dyrektor administracyjny, a będzie dyrektor organizacyjny. To nazewnictwo się zmienia 
ponieważ taka jest tendencja w większości  szpitali w Polsce i Zarząd chce, aby to było jednolite 
wszędzie. Dodatkowo w tych statutach jest jeszcze zmiana odnośnie rady społecznej. Proponuje 
się zwiększenie składu osobowego tej rady z 7 do 9 członków. 

Radny P. Woźniak spytał jak dziś wygląda sytuacja SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach i ZOZ w Nysie. 

Skarbnik Powiatu – Bogusława Stankiewicz poinformowała, że strata ZOZ w Nysie wynosi ok.               
3 ml zł, przy amortyzacji na poziomie ok. 7-8 mln, czyli strata jest dużo mniejsza niż 
amortyzacja. Sytuacja tej jednostki jest jest dobra, ma płynność, nie ma zobowiązań 
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wymagalnych. Natomiast jeżeli chodzi o SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach, to na koniec roku jest ona 
na pewno lepsza niż na koniec ubiegłego roku. Spadły zobowiązania ogółem z 10 mln zł na ok.              
7 800 zł i zobowiązania wymagalne też trochę spadły. Wbrew pozorom sytuacja covidowa chyba 
bardziej pomogła tej jednostce. Poza tym część poradni przeszła na pełne finansowanie 
nieryczałtowe. Natomiast wiadomo że jednostka nie ma płynności finansowej i ta sytuacja, 
biorąc pod uwagę zawarte kontrakty nie poprawi się.  

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że Rada powinna raz na zawsze zamknąć temat obciążeń                        
i straty w SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach poprzez jego dokapitalizowanie. Należy spłacić kredyty, 
ale jednocześnie mieć pełne zobowiązanie od Zarządu i kierownictwa tej jednostki, że nie 
dojdzie ponownie do takiej sytuacji jak obecnie. Radny zaznaczył, że gdyby jednostka była                   
w lepszej kondycji finansowej, to też inaczej będą z nią rozmawiać kontrahenci. Dodał, że jest 
realistą i nie wierzy w to, że można pozyskać dodatkowe finansowanie dla SP ZOZ ZOZ                           
w Głuchołazach z NFZ. Zdaniem radnego bezpieczeństwo zdrowotne jest naszym statutowym 
obowiązkiem, w związku z tym apeluje, aby Zarząd przemyślał propozycję i spróbował 
skonstruować taki budżet, żeby w przyszłym roku przy poparciu wszystkich radnych oddłużyć 
SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach.  

Radny Paweł Szymkowicz spytał z czego wynika zmiana odnośnie zwiększenia liczby członków 
rady społecznej, czym jest to spowodowane.   

Wicestarosta Damian Nowakowski odparł, że ustawodawca pozwala nam zwiększyć tę liczbę.   
Po drugie mamy kilka osób, które są żywo zainteresowane właśnie tym, żeby w szczególności  
w Głuchołazach, ta liczba osób w radzie społecznej była większa. Miedzy innymi Pani Joanna 
Burska chciałaby uczestniczyć w tej radzie, aby mieć jakiś wpływ na polepszenie sytuacji 
ekonomicznej. 

Radny Pan Paweł Szymkowicz stwierdził, że chciałby poznać nazwiska tych osób, które są 
zainteresowane udziałem w radzie.  

Wicestarosta Damian Nowakowski odparł, że dodatkowo są to Pan Zbigniew Karnaś, Pan D. 
Wylężek, być może również Pan P. Woźniak. Dodał, że uzupełnienie składu rady będzie się 
odbywało na sesji. Dzisiaj natomiast mówimy o tym, żeby przegłosować zmianę statutu, która 
pozwoli zwiększyć skład osobowy z 7 do 9 osób. 

Radny Czesław Biłobran oznajmił, że komisja powołana przez Starostę do spraw sytuacji 
ekonomicznej SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach i ZOZ w Nysie, której przewodniczył zakończyła 
swoją prace i została rozwiązana. Stosowny raport został przedłożony Staroście Nyskiemu. 
Teraz tylko od Starosty zależy kiedy go udostępni. Odnosząc się do kwestii sytuacji finansowej 
stwierdził, że są rzeczy, na które ani my, ani dyrektorzy nie mają wpływu. Między innymi wysoki 
wzrost cen za media. Rosną ceny ogrzewania, opłaty za utylizacje odpadów medycznych 
wzrosną w ZOZ w Nysie z 20 tys. zł do 600 tys. zł. Dyrekcja jednostki ma trudności, aby nad tym 
wszystkim zapanować.  

Zdaniem radnego ewentualne włączenie głuchołaskiego ZOZ do nyskiego ZOZ, czyli tego 
biednego do trochę bogatszego, spowoduje, że ten bogatszy za chwilę też stanie się biedny. 
Dodał,  że jeśli chodzi o SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach, to jest tendencja poprawy, czyli jest jakieś 
światełko w tunelu. Przypomniał, że dawniej w jednostce tej byli komornicy, ale jakoś udało się 
przetrwać. Problemem jest natomiast obecnie brak lekarzy. Co prawda jest stypendium 
Marszałka dla studentów medycyny, ale jest to skala zbyt mała żeby zapewnić kadrę. 
Kontynuując zaznaczył, że służba zdrowia to nie zabawa w piaskownicy. Trzeba ją rozpatrywać 
w wielu aspektach i tej niepublicznej i publicznej i jakie usługi świadczymy przede wszystkim. 
Dzisiaj najważniejsze to jest leczenie, ratowanie zdrowa. Rehabilitacja schodzi na plan dalszy                 
i przez to jest niedofinansowana. Płatnik czyli NFZ stawia określone warunki i tam się ciężko jest 
po prostu przebić żeby te warunki poprawić. Radny zwrócił też uwagę, że przychodnia 
chirurgiczna w Głuchołazach, kierowana przez Pana doktora Janusza Zapióra przyjmuje                    
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ok. 60 - 70 osób dziennie. Gdyby ją zlikwidować, to nie wyobraża sobie co się będzie działo                  
na SzOR w Nysie. Podsumowując stwierdził, że statut to jest kompetencja Starosty                                      
i Zarządu. Standaryzacja jak najbardziej o ile poprawi sytuację. Jeśli nie to Starosta odpowie za to 
za rok przy absolutorium. 

Radny Janusz Zapiór stwierdził, że należy wziąć pod uwagę to, że niedocenione są procedury.           
Od 2016 roku nie było zmiany wyceny procedur, a wszystko poszło w górę i stąd jest problem              
z tym finansowaniem zarówno w ZOZ w Nysie jak i SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że jest zaskoczony propozycją zwiększenia ilości członków 
rady społecznej bo jej wpływ jest iluzoryczny. Co zmieni 10 następnych osób, co powiedzą 
nowego, czego nie wiemy. Dzisiaj sprawczość największa jest w kompetencjach Zarządu. Trzeba 
przeczytać dobrze statut. Tam jest jasno napisane, że rada społeczna jest organem 
opiniotwórczym i doradczym. Dodał, że mieliśmy komisję, Której przewodniczył Pan Czesław 
Biłobran. Komisja obradowała przez półtora roku czy rok. Wytworzyła dokument jedno czy 
dwustronny. Pan Starosta przez ostatnie 2 lata zawsze mówił czekajmy co wymyśli Rząd. Dzisiaj 
już mamy pewną perspektywę i Rząd pokazał nam projekt, gdzie pokazuje że szpital                             
w Głuchołazach ma być w kategorii C. I co byśmy dzisiaj nie zrobili, jeśli rzeczywiście ten projekt 
wejdzie w życie, to będzie tak, że nie będziemy mieli żadnego wpływu na funkcjonowanie 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach. Wtedy nawet rada społeczna 20-osobowa niewiele 
zmieni. 
W dalszej części wypowiedzi stwierdził, że gdyby udało się w końcu oddłużyć SP ZOZ ZOZ                             
w Głuchołazach to byłby to jeden z argumentów, przy połączeniu z ZOZ Nysa. Stwierdził,                         
że w trakcie spotkania doktor M. Szymkowicz powiedział (w sposób zawoalowany), że gdyby 
dwa ZOZy były połączone, to mają szansę dosyć dobrego funkcjonowania. Jeśli mamy więc 
oddłużać, to należy to zrobić i od razu połączyć w jeden organizm. Niech wtedy rada społeczna 
będzie nawet 50-osobowa, ale wtedy będzie to porządnie zarządzane. Dzisiaj dobrze wiemy,               
że SP ZOZ w Głuchołazach nie jest w stanie sam funkcjonować i to przy brakach kadrowych. 
Radny stwierdził, że jest zdziwiony tym, że zaczynamy od zmian statutu, bo jeśli chodzi                    
o ZOZ Nysa to mieliśmy dzisiaj dwóch dyrektorów plus główną księgową, a teraz będziemy mieli 
4 dyrektorów i główną księgową. Oznajmił, że na koncie ZOZ w Nysie jest 9 milionów zł                             
a w ubiegłym roku było 12 mln zł. Gdyby dwóch nowych dyrektorów spowodowało,                                 
że w kolejnym roku będzie 18 mln zł, to rozumie. Jednak obecnie nie widzi podstaw do tej 
zmiany, bo to są zmiany, które będą powodowały skutki finansowe i należy pamiętać o tym,                 
że my też tutaj podejmujemy decyzję o dofinansowaniu. Podsumowując stwierdził, że jest za tym 
co proponuje radny P. Woźniak. Przeznaczmy na SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach te pieniądze                      
i połączmy dwa ZOZy, bo to będzie dobry organizm. A jeśli nie, to przy tych zmianach, które są 
przygotowane przez Rząd, możemy stracić kontrolę całkowitą nad SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach             
i nie będziemy mieli nic do powiedzenia. 
 
Wobec wyczerpania dyskusji Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: sprawie zmiany statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
 
Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: ZA (12) Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Burska, Henryk Kamiński, 
Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Kazimierz Rozumek, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska  
 
PRZECIW (2) Teresa Nosal, Paweł Szymkowicz  
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Grażyna Bortniczuk, Bożena Lewińska, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-
Woźny  
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BRAK GŁOSU (6) Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz 
Jazienicki, Daniel Palimąka  
 
NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  
 

e) zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotne Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Głuchołazach (załącznik nr 14),  

Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił uwag bądź zapytań do przedłożonego projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach, 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (10) Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Burska, Henryk Kamiński, 
Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (3) Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Paweł Szymkowicz  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Grażyna Bortniczuk, Bożena Lewińska, Piotr Woźniak, Janusz Zapiór, Anna 
ZiółkowskaWoźny  

BRAK GŁOSU (6) Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz 
Jazienicki, Daniel Palimąka  

NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  

Przewodniczący rady oznajmił, że Rada większością głosów przyjęła przedmiotowy projekt 
uchwały. 

f) określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r. (załącznik nr 15), 

 
Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, ze w paragrafie drugim jest zapis dotyczący zakupów na 
niezbędną wymianę zużytego wyposażenia warsztatów. Zgodnie z nim zakupy powyżej 3 tys. 
złotych muszą być ustalane przez Zarząd Powiatu. Zdaniem radnego należałoby tę kwotę 
podnieść do 10 tys. zł, co usprawniłoby pracę PCPR czy DPS-ów. 

Ponieważ nie zgłoszono więcej uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał go pod 
głosowanie.   

Głosowano w sprawie: określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Piotr 
Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Czesław Biłobran, Teresa Nosal, Paweł Szymkowicz  
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BRAK GŁOSU (7) Jolanta Barska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Bożena 
Lewińska, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek  

NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  

g) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r. (załącznik nr 16)  

Radny Jacek Chwalenia przypomniał, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu został 
przegłosowany wniosek dotyczący zdjęcia z budżetu 10 000 zł przeznaczonej dla Spółki EKOM. 
Przypomniał, że w lutym komisja dyskutowała odnośnie punktu składowania odpadów 
niebezpiecznych, na który to Starostwo wyraziło zgodę. Jest to zadanie, które zlecił Marszałek 
Województwa. Jego koszt to około 200 - 250 tys. zł. Zdaniem radnego trzeba zrobić wszystko 
żeby Marszałek Województwa na to zadanie, które będzie kosztować 250 000 - 300 000 zł dał 
przynajmniej połowę. Dlatego komisja zaproponowała zdjęcie tych 10 000 zł, bo to jest jakby 
przyznanie się do tego, że bierzemy na siebie, to zadanie. Zostawiamy go częściowo gminie                  
a częściowo spółce. Dodał, że nie do końca rozumie dlaczego spółka EKOM miałaby wydawać tak 
duże pieniądze. To jest tak naprawdę tylko i wyłącznie zadanie Starosty powierzone przez 
Marszałka Województwa. Stwierdził, że nic się nie stanie, bo tam nie ma żadnych terminów. 
Mamy na to czas Nie dawajmy tak tych pieniędzy lekko, bo sami dobrze widzimy, że mamy dużo 
różnych potrzeb.  

Wicestarosta Damian Nowakowski oznajmił, ze dzisiaj rano odbyło się posiedzenie Zarządu, na 
którym została podtrzymana decyzja, aby te 10 tysięcy zł, utrzymać. W obecnej chwili trwa 
podliczanie naszych finansów i może się okazać, że do tej puli, która dzisiaj jest 10 000 zł 
dołożymy jakieś 50 000 - 60 000 zł i wtedy mielibyśmy tak zwaną kwotę stanowiącą jedną 
trzecią wartości tego zadania. Dodał, że zgadza się z radnym J. Chwalenią, że najuczciwiej byłoby 
żeby Marszałek do tego przedsięwzięcia się dołożył, ponieważ jemu zależało na tym, żeby taki 
parking terenie województwa powstał. Padło na Nysę ponieważ nikt inny tego nie chciał. Dodał, 
że optowałby za tym, żeby część dołożył Marszałek, część Powiat i część spółka EKOM. Nie byłby 
za tym żeby to ściągać. Skoro mamy już 10 000 zł przeznaczone na ten cel, a jesteśmy w stanie 
poszukać jeszcze jakieś kwoty żeby dołożyć, to mielibyśmy zabezpieczone środki na nasz wkład. 

Radny Radny Czesław Biłobran stwierdził, że ten punkt przechowywania czy przetrzymywania 
pojazdów z niebezpiecznymi odpadami ma służyć całemu województwu. W związku z tym 
Marszałek powinien wystąpić do wszystkich Starostów, aby złożyli się na to zadanie. Zrzucanie 
tego na EKOM jakieś bezsensowne, gdyż ta spółka ma tylko wykonywać to zadanie. Zdaniem 
radnego należałoby wycofał te środki i rozpocząć rozmowę z Marszałkiem i Starostami z pozycji 
„0”. To też będzie służyć innym powiatom. Gdyby 9 powiatów przekazało po 10 000 zł, to już jest 
90 000 zł. Wtedy jest całkiem inna rozmowa. A tak przyznajemy, że nie mamy środków, ale 
mimo to uznajemy, że to powinniśmy sfinansować.  

Radny - Jacek Chwalenia stwierdził, że tak naprawdę tego punktu nikt nie chciał, nie tylko 
województwo opolskie, bo też w to wchodzi część gmin województwa dolnośląskiego. Chodzi o 
ilość mieszkańców którzy są obsługiwani. Natomiast też ilość gmin które są z województwa 
dolnośląskiego. Jeśli wycofamy się, to pokażemy że mamy mocną pozycję negocjacyjną. Jeśli 
zostawimy, to nie będziemy jej mieli.  

Wicestarosta Damian Nowakowski oznajmił, że rozmawiał z Panem Marszałkiem A. Konopką 
odnośnie pomocy ze strony Urzędu Marszałkowskiego. Był też umówiony z prezesem 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska na spotkanie. Niestety został on zmieniony, więc 
teraz trzeba umawiać nowe spotkanie. Na pewno chcemy doprowadzić do tego żeby jednak tutaj 
Urząd Marszałkowski partycypował w kosztach chociażby w 50%. 

Radny - Jacek Chwalenia zaproponował, aby zdjąć dzisiaj 10 000 zł i wtedy rozmawiać  
z Urzędem Marszałkowskim. Jeśli pokażą, że mają 70 - 80 000 zł to my dodamy swoje .   
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Wicestarosta Damian Nowakowski stwierdził, że jeżeli faktycznie Rada zdecydowałaby 
jednogłośnie że ściągamy, te środki, to byłoby to bardzo miłe. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że ta poprawka należy do właściwości Zarządu. Jeśli Rada 
przegłosuje ściągnięcie, to ściągnie całą uchwałę.  

Wicestarosta D. Nowakowski stwierdził, że jeżeli trzeba żeby Zarząd jeszcze raz się zebrał                      
i przychylił się do wniosku Komisji to prosi o 5 minut przerwy w obradach.  

Przewodniczący Rady  zarządził 5 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady.  

Wicestarosta Damian Nowakowski oznajmił, że Zarząd podjął decyzję, aby wykreślić punkt 
„przygotowanie miejsca magazynowania zatrzymanych transportów odpadów                                
w Domaszkowicach” w  kwocie 10 000 zł i kwotę tę dołożyć do programu utylizacji materiałów 
zawierających azbest oraz programu czyste powietrze. Obecnie jest tam 40 000 zł i po 
zwiększeniu o 10 000 zł  ta pozycja wzrosłą by do 50 000 zł.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby radni przystąpili do głosowania projektu uchwały 
wraz z autopoprawką.  

Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r., 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (12) Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Henryk Kamiński, 
Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Kazimierz Rozumek, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska  

PRZECIW (2) Czesław Biłobran, Piotr Woźniak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Teresa Nosal, Paweł Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny  

BRAK GŁOSU (7) Jolanta Barska, Piotr Bobak, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, 
Bożena Lewińska, Daniel Palimąka  

NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski   

h) zmiana wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022- 2038 (załącznik nr 17) 

Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038, 

Wyniki głosowania ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (17) Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, 
Jacek Chwalenia, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Anna Ziółkowska-Woźny  

BRAK GŁOSU (6) Jolanta Barska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Bożena 
Lewińska, Daniel Palimąka  

NIEOBECNI (1) Grzegorz Samborski  
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Ad 11 Wolne wnioski  

Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek, który złożył na piśmie Pan P. Wożniak nie jest 
wnioskiem formalnym, bo wniosek formalny dotyczy tylko i wyłącznie spraw proceduralnych.  

Radny Piotr Woźniak odparł, że w tej sytuacji skreśla w tytule pisma wyraz „formalny” i składa 
swoje pismo jako wniosek.  

Radca Prawny – Katarzyna Muszyńska wyjaśniła, że jeżeli chodzi o regulację ustawową, to                     
w ustawie  o samorządzie powiatowym mamy tą kwestię rozwiązaną w zakresie interpelacji                   
i zapytań radnych, które powinny być składane na piśmie, a odpowiedź powinna nastąpić                    
w ciągu 14 dni. Wnioski formalne tak jak już wstępnie wspomniał Przewodniczący Rady dotyczą 
samej procedury w zakresie przebiegu sesji i taki wniosek można złożyć ustnie. W tym 
przypadku jednak jeżeli taki wniosek został zatytułowany wniosek formalny, a jego treść 
odpowiada zapytaniu czy interpelacji, traktujemy to jako zapytanie lub interpelację. Sam 
wniosek formalny dotyczy procedury i toku prowadzonej sesji.  

Przewodniczący Rady oznajmił, że wobec wyjaśnień radcy prawnego nie będzie głosowania nad 
wnioskami radnego P. Woźniaka.  

Radny P. Wożniak przypomniał, że Przewodniczący Rady zażądał od niego, aby złożył wnioski               
w formie pisemnej, co też zrobił. Jeśli radca prawny powiedziała, że nie jest wymagana pisemna 
forma to wobec tego chciałby żeby jego wniosek był procedowany. Zdaniem radnego nie ma 
podstaw, dla których Przewodniczący Rady nie chce poddać jego wniosku pod głosowanie, 
zwłaszcza że jesteśmy w ostatnim punkcie, czyli wolne wnioski. 

Przypomniał, że pierwszy wniosek dotyczył prośby o to żeby wszyscy radni otrzymywali 
cotygodniowe sprawozdania Zarządu w zakresie pomocy humanitarnej na terenie Polski                        
i Ukrainy, natomiast drugi prośby o inwentaryzację dokumentacji i procedur oraz 
przeprowadzenia symulacji w sytuacji kryzysowych z lokalizacją miejsc zbiórek uczniów                       
w sytuacji zagrożenia militarnego. Zdaniem radnego w dzisiejszej rzeczywistości, która nas 
otacza powinniśmy te wnioski przeprocedować.  

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski stwierdził, że jeśli wszyscy będziemy składać takie 
wnioski, to będzie ich 150 i każdy będzie miał swój. Dodał, że w naszym statucie, jak również 
ustawie jest napisane, że można składać wnioski formalne, zapytania i interpelacje. Pani 
mecenas zinterpretowała to co złożył radny P. Woźniak jako zapytanie / interpelację, a tego nie 
należy głosować.  

Radny Piotr Woźniak zaproponowała, by w tej sytuacji Zarząd zadeklarował , że zrealizuje,                     
to o co on wnioskuje.  

Wicestarosta D. Nowakowski stwierdził, że szczególnie ten drugi wniosek nie jest potrzebny bo 
jak już wcześniej mówił, dwa dni temu przeprowadził rozmowę z naczelnikiem, aby we 
wszystkich naszych jednostkach oświatowych poruszyć tematy zbiórki, ewakuacji, żeby 
wprowadzić dodatkowe zajęcia, na których  młodzież będzie się uczyć jakie są sygnały 
alarmowe. Dodał, że zaproponował też, aby przeszkolić młodzież na strzelnicach z obsługi broni 
kbks. Takie rzeczy się dzieją i chciałby żeby to wszystko było przeprowadzone jeszcze przed 
świętami wielkanocnymi.  

Radny P. Woźniak stwierdził, że Pan Wicestarosta D. Nowakowski zadeklarował, że będzie to 
zrobione do świąt. W związku z tym chciałby, aby było to zaprotokołowane.  

Radny zasugerował jednocześnie, żeby nie zajmowali się tym tylko ci, którzy prowadzą zajęcia              
z edukacji dla bezpieczeństwa, ale też nasz Wydział Zarządzania Kryzysowego. Dodał,                           
że zapewne za chwilę Wojewoda nakaże aby się tym zająć, więc lepiej nie czekać bo każdy dzień 
jest cenny.  
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Jeśli chodzi o wniosek dotyczący sprawozdania z bieżącej działalności w zakresie pomocy 
humanitarnej w Polsce i na Ukrainie, to radny stwierdził, że oczekuje, że Zarząd w ramach 
dobrej woli przekaże takie sprawozdanie.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że jest deklaracja Zarządu że odniesie się do tych dwóch 
wniosków Pana P. Woźniaka w związku z tym nie będzie ich głosował.  

Wicestarosta Damian Nowakowski stwierdził, że jeśli chodzi o cotygodniowe raportowanie 
przez Zarządu, to w praktyce będzie to niemożliwe ponieważ posiedzenia Zarządu zazwyczaj 
odbywają się co czwartek, a jakiś akcji humanitarnych zapewne co tydzień nie będzie.                                
W związku z tym zaproponował, że w razie jak Zarząd będzie organizował jakąś akcję, to wtedy 
powiadomi wszystkich radnych za pośrednictwem e-maila.  

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że nie chodzi tylko spektakularną pomoc humanitarną, ale 
także o bieżącą koordynację działań. Mówiliśmy o poradni psychologicznej, mówiliśmy                           
o naszych szkołach, o noclegach w naszym schronisku. Chodzi o dane, statystyki i te wszystkie 
kwestie, które są w dyspozycji Zarządu. Nie tylko pomoc incydentalną z wysyłką darów, ale 
także to co się dzieje tutaj z uchodźcami na terenie naszego powiatu, a za co odpowiada właśnie 
Powiat.  

Radny Pan Jacek Chwalenia stwierdził, że ma bardzo duże zaufanie do wszystkich kierowników 
naszych jednostek. Oni od dwóch tygodni wiedzą o takiej sytuacji i już zapewne to robią. Czy my 
dzisiaj zdeklarujemy, czy przegłosujemy naprawdę to nie ma wielkiego znaczenia. Wszystkie 
osoby zarządzające zdają sobie dziś sprawę z tego, że muszą być przygotowane i od tego są 
kierownicy jednostek. To są świadomi ludzie którzy odpowiadają nie tylko za uczniów, ale też za 
personel. Trzeba mieć do nich zaufanie. Odnośnie propozycji cotygodniowego raportu 
dotyczącego działań dotyczących pomocy humanitarnej radny stwierdził, że ma wątpliwości czy 
to coś da, bo pamięta, że radni otrzymywali też raporty odnośnie sytuacji covid-19 i nie miało to 
większego znaczenia. Zdaniem radnego najważniejsze jest zapewnienie bezpieczeństwa tym 
ludziom, którzy tutaj już są.  

Radny Czesław Biłobran spytał kogo reprezentuje Przewodniczący Rady. Spytał też w jakim 
trybie radni mogą wnioskować o raport. Czy w imieniu Rady nie może zwrócić się jeden radny. 
Zaznaczył, że organem najważniejszym w samorządzie jest Rada Powiatu, a Zarząd jest tylko 
organem wykonawczym i ma służyć mieszkańcom i Radzie Powiatu. Nie odwrotnie.  

Ad 12 Zamknięcie sesji            

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXXVII sesję Rady 
Powiatu.  

 

Protokołował  

Zenon Wiszniewski 


